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Novoroční přání

Milí Havlíčkobrodští,
nový rok je stále ještě před námi, a já už teď vím, že bude 
pro Havlíčkův Brod skvělý. Vždyť jen díky Vám jsme se 
stali městem s nejvyšší kvalitou života na Vysočině a jen 
díky Vaší zpětné vazbě dokážeme smysluplně investovat 
a rekonstruovat. 

Mám na mysli třeba právě dokončené opravy 
Dobrovského nebo Lidické, novou lední plochu na stadionu 
v Kotlině nebo rekonstrukce základních škol Konečná 
a V Sadech. Spolu s Vámi se snažíme město neustále 
posouvat vpřed, i proto letošní městský rozpočet poprvé překročil 1 miliardu korun. 
To se navíc podařilo bez jakéhokoliv zadlužování. 

V roce 2025 se můžete těšit například na 3. a 4. etapu revitalizace parku 
Budoucnost, který obdivuje snad každá návštěva. V plánu je také stavba 
sportoviště na Nuselské, a samozřejmě další rekonstrukce brodských silnic a ulic. 

Pokud bych Vám měl něco popřát do nového roku, bylo by to hlavně hodně 
zdraví, klidu a času s vašimi blízkými. V poslední době totiž mívám pocit, že si 
k sobě hledáme cestu složitěji než kdy dřív. Přitom naše rozdíly jsou většinou 
nepodstatné a zbytečně zveličené. To, co nás spojuje, je mnohem důležitější. 
Žijeme v krásném městě. Daří se nám. Trávíme čas s lidmi, kterým na nás záleží. 

Připomínejme si to každý den nového a skvělého roku 2025.

Zbyněk Stejskal, starosta města Havlíčkův Brod
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Novoroční přání vedení města

Vážení občané Havlíčkova Brodu,
do nového roku asi netřeba vymýšlet 
květnatá přání, stačí se zaměřit na to, 
co je pro každého opravdu důležité. Přeji 
Vám pevné zdraví, klid na duši a rodinnou 
pohodu, tedy harmonii a porozumění mezi 
svými nejbližšími. Z rodinného zázemí totiž 
každý z nás čerpá energii pro dny všední…

Právě uzavřený rok vyžadoval v oblasti 
plnění městských investic pro všechny 
zainteresované také mnoho energie. 
Ve prospěch realizací staveb byly 
proinvestovány desítky milionů korun, které 
byly, věřím tomu, vynaloženy smysluplně. 
Z dopravních staveb bych uvedl např. ulice 
Dobrovského a Wolkerovu, cyklostezky 
a dokončení objektů souvisejících 
s obchvatem. Z pozemních staveb pak 
zejména dokončení rekonstrukce Staré 
radnice.

A co nás čeká v roce 2025? Budeme 
dále pokračovat ve zlepšování místní 
dopravní infrastruktury, např. opravíme ulici 
Havlíčkovu a P.F. Ledvinky, vybudujeme 
infrastrukturu pro řadové domy Reynkova 
v lokalitě Na Nebi. Pustíme se též do dalších 
etap revitalizace parku Budoucnost, těším 
se i na menší akce jako je úprava veřejně 
přístupné památkové zahrady u Mahlerovy 
vily, břehových partií rybníka Cihlář a další.
S přáním zdraví a rodinné pohody v roce 
2025 
Libor Honzárek, 1. místostarosta města

Vážení Broďáci.
Poslední roky a měsíce jsou hodně 
vyhrocené. Možná je to i válkou, která 
probíhá doslova za humny, a kvůli které 
se nám do životů vkrádá určitá nervozita. 
Proto přeji Vám všem občanům našeho 
města nejen hodně zdraví a pohody, ale 
hlavně smír ve všech významech tohoto 
slova. 

Bilancovat uplynulý rok z pohledu 
místostarosty pro mě zároveň znamená 
plánovat už i rok nadcházející. V oblasti 
školství jsou totiž v běhu dva obrovské 
projekty, které čeká v roce 2025 završení. 
Je to mnohokrát zmiňovaná nástavba 
ZŠ V Sadech, kde vzniknou moderní, 
prosvětlené vzdušné učebny. Zejména 
jde však o výstavbu zcela nové budovy 
ZŠ Konečná, kde posléze přibude i moderní 
jídelna. Zde patří zmínit i díky kolegům 
ze zastupitelstva a Městského úřadu, 
protože na oba projekty se podařilo získat 
velkou finanční podporu z Integrovaného 
regionálního operačního programu 2021 – 
2027, a to v celkové výši 80 milionů korun. 

Já sám díky tomu hledím do roku 
2025 s klidem a smírem na duši, protože 
investice do další generace, do našich dětí, 
je vždy ta nejsmysluplnější. Jsem opravdu 
rád za to, že stovky žáků v našem městě 
se v novém roce dočkají vzdělávání v těch 
nejlepších podmínkách.
S přáním smíru a klidu v novém roce 
Vladimír Slávka, místostarosta města

Milí Broďáci, 
v uplynulém roce jsme se v mé oblasti 
působnosti starali o to, aby ulice v našem 
městě byly čisté, odpad vyvezený, zeleň 
upravená. Příjemné chvíle jsme mohli trávit 
na nových šlapadlech, na letním koupališti 
a dokončili jsme i velkou rekonstrukci 
– ledovou plochu zimního stadionu. 
V začínajícím roce zde budeme pokračovat 
opravou prostoru pro stání. Očekávanou 
novinkou pro letošní rok bude také nová 
obytná zóna Na Nebi, kde bychom již mohli 
spustit prodej pozemků. 

Zkrátka snažíme se, aby se nám 
v našem městě dobře žilo. Právě to bych 
Vám chtěla popřát i do roku 2025 a spolu 
s tím bych si také přála, abychom na sebe 
byli vzájemně hodní. Nesuďme se podle 
odlišného názoru. Někomu se líbí, co mám 
před domem, a jiného to pohorší. Jenže 
někdy je třeba vidět i to, co mám za domem 
a co mám v domě. Zkrátka posouzení 
situace vyžaduje respekt, úctu a možná 
i špetku laskavosti. 
S přáním všeho dobrého
Marie Rothbauerová, místostarostka města



Havlíčkobrodské listy

leden 2025 5

Havlíčkobrodské listy

leden 2025 

Aktuality

Havlíčkův Brod je nejlepší místo pro život v Kraji 
Vysočina
Naše město zazářilo v pravidelně zveřejňovaném žebříčku 
hodnocení kvality života s názvem Obce v datech a stává se jedním 
z nejlepších míst pro život. Historicky poprvé se Havlíčkův Brod stal 
nejlepším místem pro život v Kraji Vysočina. V republikovém srovnání 
se naše město dere mezi elitu top 10. Za uplynulý rok byl Havlíčkův 
Brod vyhodnocen 11. městem s nejvyšší kvalitou života v Česku.

Mezi klíčové faktory, které vedly k zisku prvního místa na 
Vysočině, patří vysoký průměrný věk dožití obyvatel (79 let, 
tedy o rok více, než je medián v ČR) a kvalitní životní prostředí 
s minimální koncentrací prachových částic. Zásadní roli hrál 
také vysoký přírůstek obyvatelstva. V roce 2024 se do města 
přistěhovalo 438 nových obyvatel, z toho 150 mladých lidí, kteří 
se často vrací z jiných regionů nebo zahraničí. „Ocenění v Indexu 
kvality života je pro nás velkou motivací a potvrzením, že Havlíčkův 
Brod je městem, kde stojí za to žít. Největší poděkování patří všem 
našim občanům, kteří vytváří přátelskou a otevřenou atmosféru, 
a právě mladým lidem, kteří se k nám vracejí a svými aktivitami 
obohacují život v Brodě. Toto ocenění je pro nás závazkem 
pokračovat v naší práci na zkvalitňování města, aby byl Havlíčkův 
Brod stále lépe přístupný, udržitelný a moderní,“ říká Zbyněk 
Stejskal, starosta města Havlíčkův Brod.

Díky fotovoltaickým elektrárnám ušetří město 
statisíce korun ročně
Milion a dvě stě tisíc korun – právě taková je úspora díky 
fotovoltaickým elektrárnám, které se povedlo během 2 uplynulých 
let postavit na střechách objektů patřících městu. „Jedná se 

konkrétně o mateřskou školku Prokopa Holého, ZŠ Wolkerova, 
DD Reynkova a budovu Městského úřadu V Rámech. Fotovoltaiky 
zde mají výkon kolem 270 MW ročně. Využití vyrobené energie 
se pohybuje mezi 60–70 %. Od tohoto roku město také objekty 
zaregistrovalo jako „Aktivní zákazník“ pro možnost sdílení elektřiny 
vyrobené na těchto objektech s ostatními budovami Městského 
úřadu. Právě tento aspekt plánovanou úsporu v roce 2025 ještě 
zvýší na 1,4 milionu korun,“ přibližuje základní technické parametry 
Miroslav Sommer, jednatel společnosti Teplo HB. 

Všechny výše uvedené elektrárny byly pořízeny díky 
spolufinancování ze systému EU pro obchodování s emisemi 
prostřednictvím Operačních programů Ministerstva životního prostředí. 
Možnost sdílet elektrickou energii v kombinaci s finanční podporou 
čerpanou z evropských fondů znamenají, že se investice do všech 
4 elektráren vrátí již na jaře tohoto roku a od této doby začnou pro 
město generovat již jen čistou úsporu finančních prostředků. Kromě 
osazení budov v majetku města má společnost Teplo HB v provozu 
tři vlastní fotovoltaiky s ročním výkonem 170 MW, z kterých již sdílí 
elektřinu na dalších třech kotelnách. 

V novém roce je v plánu výstavba dalších fotovoltaických elektráren 
na budovách v majetku města: 5 z nich by mělo být na bytových 
domech na Pražské a měly by být využívány pro sdílení, dalších 6 by 
mělo být na školách a školkách. Zahájení výstavby závisí na obdržení 
dotace. Pro 5 bytových domů již dotace byla schválena a na případné 
potvrzení dalších se nyní čeká.

Rozpočet města poprvé v historii překročí miliardu 
korun
Zastupitelé města Havlíčkův Brod na svém prosincovém 
zastupitelstvu schválili předložený návrh rozpočtu pro rok 
2025. Město plánuje pro příští rok hospodařit s příjmy ve výši 
963,9 milionů korun a s výdaji ve výši 1,043 miliardy korun. 
Plánovaný deficit 80 milionů nebude vyžadovat čerpání úvěru 
nebo půjčky a bude kryt z vlastních zdrojů. Město tak dlouhodobě 
hospodaří velmi odpovědně. 

„Výše uvedený deficit rozpočtu jednoznačně generují 
právě rozvojové investiční části na úseku místních komunikací, 
sportovních zařízení, školství a předškolních zařízení, energetických 
projektů zaměřených na snižování spotřeby energií a v oblasti 
bydlení a sociálních služeb. Navíc se vždy snažíme hledat pro tyto 
investiční záměry ještě i finanční podporu z nejrůznějších dotací,“ 
vysvětlil Zbyněk Stejskal, starosta města.

Hlavní investiční projekty pro rok 2025
Multifunkční hřiště Nuselská: Výstavba za 60 milionů korun, která •	
nabídne nové možnosti sportovního vyžití.
Modernizace škol: Stavební úpravy v ZŠ V Sadech a stavba nové •	
ZŠ Konečná za celkových 90 milionů korun.
Revitalizace parku Budoucnost (III. – IV. etapa): Úpravy za •	
35 milionů korun na zvýšení atraktivity městské zeleně.
Opravy komunikací: Rekonstrukce Havlíčkovy ulice (40 milionů •	
korun) a ulice P. F. Ledvinky (30 milionů korun).
Podpora cyklodopravy: Investice 5 milionů korun do infrastruktury •	
pro cyklisty.
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Město vezme pod svá křídla kostel sv. Kateřiny
Příběh kostela sv. Kateřiny se dočká šťastného konce. 
Havlíčkobrodští zastupitelé totiž na prosincovém zasedání schválili 
bezúplatný převod památky do majetku města. S návrhem přišla 
na podzim Římskokatolická farnost, děkanství Havlíčkův Brod, které 
na opravu bývalého havířského kostelíka nezbývají peníze. Spolku 
Epigram se naštěstí podařilo chátrání cenné budovy zastavit a nyní 
je kostelík na několik let zakonzervovaný. Díky tomu radnice nemusí 
na opravy spěchat. Finanční prostředky na ně totiž na letošek 
nebyly vyčleněny kvůli termínu přijetí nabídky v době, kdy byl již 
rozpočet v přípravě. „Odhad nákladů na rekonstrukci je 25 milionů 
korun. Prioritou je střecha, dále obvodové zdi a chybějící podlaha 
uvnitř kostela – tyto práce jsou vyčísleny na 10 milionů korun. 
Záchrana kostela je důležitá minimálně z toho pohledu, že je jakousi 
branou do města a každý, kdo míří do centra Havlíčkova Brodu, 
kolem něj projede,“ shrnuje podstatné informace místostarostka 
Marie Rothbauerová, která zastupitelstvu návrh na převod 
předložila.

Upozornění pro plátce nového místního poplatku za 
odkládání komunálního odpadu z nemovité věci
Připomínáme občanům, že od 1. 1. 2025 se ve městě změnil systém 
placení za likvidaci komunálního odpadu z domácností. Předmětem 
poplatku je odkládání směsného komunálního odpadu z každé 
jednotlivé nemovité věci, zahrnující byt, rodinný dům nebo stavbu 
pro rodinnou rekreaci, která se nachází na území města. Základem 
pro určení výše poplatku je kapacita sběrných nádob na směsný 
komunální odpad evidovaných k dané nemovitosti.

Poplatek se netýká sběrných nádob na plast a papír, které byly 
distribuovány zdarma do domácností, a jejichž svoz bude  
nadále zdarma.

Plátcem poplatku za odkládání komunálního odpadu z nemovité 
věci je vlastník nemovité věci (v případě podílového spoluvlastnictví 
jeden ze spoluvlastníků), či společenství vlastníků jednotek, pokud 
pro dům vzniklo. Do konce roku 2024 splnily ohlašovací povinnost 
zhruba dvě třetiny domácností. Upozorňujeme proto plátce 
poplatku, že ohlášení k novému místnímu poplatku je třeba doručit 
na Městský úřad Havlíčkův Brod, ekonomický odbor, nejpozději do 
30. 1. 2025. Za nesplnění ohlašovací povinnosti může být správcem 
poplatku uložena pokuta podle daňového řádu.

Přestože jste se již v minulosti k systému platby registrovali, 
za svoz odpadu platby řádně platíte a máte na své popelnici QR 
kód, je i tak nezbytné splnit ohlašovací povinnost podle nového 
systému. Tato povinnost se vztahuje na všechny vlastníky 
nemovitostí určených k bydlení nebo rodinné rekreaci.

Nový poplatek se netýká podnikatelských subjektů, které mají 
podle zákona o odpadech povinnost uzavřít smlouvu na odvoz 
komunálního odpadu z jejich provozoven a kanceláří se svozovou 
společností oprávněnou přebírat odpady. Zde zůstávají v platnosti 
smlouvy uzavřené s Technickými službami Havlíčkův Brod, případně 
jinou svozovou společností.

Formulář pro ohlášení k místnímu poplatku najdete na 
webových stránkách města v záložce Úřad online. 

Letošní ročník Brody v Brodě patřil k těm 
nejúspěšnějším
Fotosoutěž Brody v Brodě uzavřela na konci listopadu svůj už 
12. ročník. Podle organizátorů přitom patřil k těm nejúspěšnějším, 
sešlo se totiž přes 500 soutěžních fotografií od 66 autorů. Jako 
vždy se zapojilo všech 5 měst, které spojuje slovo Brod v názvu. 
Každé z nich vyslalo po jednom členu do odborné poroty. Vypsány 
byly 4 kategorie, a to Krásy města, Kultura a umění, Život ve městě 
a fotografie do 20 let. Každý člen poroty pak ještě vybral svoji 
oblíbenou fotografii. 

V prostorách Nové radnice je vystaveno 30 fotografií – kromě 
vítězných jsou zde ještě další úspěšné snímky letošního ročníku. 
Cenu poroty si odnesla fotografie s názvem Láska, kterou můžete 
vidět také u článku. Organizaci soutěže finančně podpořil 
58 400 korunami Kraj Vysočina. 
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 Přehled investic a podpořených projektů

V uplynulém roce jsme pro Vás 
zlepšili… 
Vzdělávání, doprava, infrastruktura a volný 
čas – to jsou jen některé oblasti, do kterých 
naše město nainvestovalo v uplynulém roce 
sta miliony korun. „Pohybujeme se kolem 400 
milionů korun. Je to mimochodem nejvyšší 
suma, jakou kdy město proinvestovalo,“ 
upřesňuje vedoucí odboru rozvoje města 
Josef Beneš. Snaha i vložené peníze se 
přitom jednoznačně vrací na lepší kvalitě 
života, jak to aktuálně prokázaly výsledky 
šetření Obce v datech. Pojďme si společně 
připomenout, které byly ty nejvýznamnější 
nebo nejzajímavější projekty roku.

Doprava
Největší investiční akcí v oblasti dopravy byla 
jednoznačně rekonstrukce ulice Dobrovského, 
Barbory Kobzinové a části ulice P.F. Ledvinky. 
Podrobněji o rekonstrukci Dobrovského 
píšeme v rubrice Ročenka. Jen tedy 
připomeňme, že ještě před rokem zde byl stav 
velmi neutěšený a dlážděná silnice byla plná 
hlubokých výmolů. Náklady na rekonstrukci 
se zde vyšplhaly na bezmála 70 milionů korun. 
Další významnou stavbou byla také oprava 
silnice v Baštínově. 

Kromě samotné silnice se dostalo i na 
rekonstrukci hráze a odbahnění přilehlého 
rybníka. Šlo o společnou stavební akci 
s Krajem Vysočina, kdy město Havlíčkův Brod 
hradilo odbahnění rybníka a Kraj Vysočina 
rekonstrukci přilehlé komunikace.  Stavebně 

menší akcí, ovšem s velkým přesahem pro 
plynulost provozu, byla instalace semaforů na 
ulici Kyjovská. Díky nim je nyní možné snáze 
vyjet na Kyjovskou z vedlejších ulic. Navíc 
je zde osazen nejmodernější semafor, který 
dokáže sám vyhodnotit dopravní situaci. 
Semafory pak byly instalovány také na ulici 
Chotěbořská ze stejného důvodu. Zlepšení 
dopravní dostupnosti se dočkal i Perknov 
a nová čtvrť Šupichova. V prosinci zde byly 
zprovozněny 3 nové zastávky MHD na lince 1. 
Město dále myslelo i na chodce, na Rozkošské 
poblíž hospice Mezi stromy tak vniklo nové 
místo pro přecházení a ze Spálené stráně vede 
na Perknovskou nový chodník. 

Městem křížem krážem na kole
Samostatnou kapitolou na pomezí dopravy 
a aktivního trávení volného času jsou budované 
cyklostezky a cyklotrasy. Město jednak 
investuje do generelu cyklodopravy v našem 
městě, který je dlouhodobou širší koncepcí 
pohybu cyklistů. Cílem budování tras pro 
cyklisty je propojovat město a příměstské části 
napříč od severu k jihu a také od východu na 
západ. To se letos povedlo díky dokončení 
cyklotrasy do Herlif a úseku mezi Klanečnou 
a Veselicí.

Sportovce loni potěšily nejen nové 
cyklotrasy, ale také zrekonstruovaná plocha 
zimního stadionu, která se otevřela v říjnu. Malí 
sportovci se pak mohou vyřádit na opraveném 
hřišti u ZŠ Štáflova, čímž se zároveň dostáváme 
k dalšímu velkému tématu, kterým je školství…

Školy (pro) nové generace
Ke stavebním pracím na havlíčkobrodských 
školách by se dal napsat celý speciál. 
Alespoň ve zkratce tedy připomeňme, že 
na podzim byla dokončena oprava střechy 
na ZŠ V Sadech. S koncem roku se zde do 
poslední třetiny také přehouply práce na půdní 
vestavbě, kde vzniknou moderní učebny. 
Místnosti se už začínají rýsovat. 

V listopadu a prosinci probíhaly 
sádrokartonářské práce, příprava na betonáž 
druhé části podlah a osazování podlahových 
krabic. Také stavba nového pavilonu 
ZŠ Konečná běží do cílové rovinky. Aktuálně 
zde řemeslníci pracují na vnitřních rozvodech 
a omítkách, vnější plášť dostává zateplení 
a pokračují práce na střešním souvrství. 

Stará radnice v novém hávu
Je to už půl roku, co naše město zdobí 
zrekonstruovaná Stará radnice – letos navíc 
ověnčená titulem národní kulturní památka. 
Opravy výjimečné stavby trvaly 11 let, 
částečně dokonce paralelně s provozem 
knihovny. Nyní památka slouží jako spolkový 
dům pro konání společenských akcí, výstavní 
prostor a magnet na turisty, které láká 
interaktivní expozice. 

Na řadu projektů se navíc povedlo 
úspěšně čerpat finanční podporu 
z grantových nebo dotačních programů. 
Přehled finanční podpory, kterou se podařilo 
čerpat, přinášíme v následující tabulce. 

Projekty realizované v roce 2024
Název projektu Celkové náklady (Kč) Výše dotace (Kč) Poskytovatel dotace Ukončení realizace
Havlíčkův Brod – oprava válečných hrobů obětem 2. světové války 143 506 75 116 Min. obrany ČR 2024
Rekonstrukce ledové plochy zimního stadionu Havlíčkův Brod 39 259 451 18 269 763 Kraj Vysočina 2024
Zdravé město Havlíčkův Brod 2024 168 000 80 000 Kraj Vysočina 2024
Stavební úpravy Základní školy V Sadech 50 000 000 40 000 000 Min. pro místní rozvoj 2025
Návrh liniové výsadby podél polní cesty v k.ú. Veselice 194 905 106 359 Min. životního prostředí 2024
Havlíčkův Brod, restaurování lunetových obrazů Svatý Josef s Pannou 
Marií na cestě do Betléma a Modlitba sv.Moniky 

212 568 106 284 Kraj Vysočina 2024

Akceschopnost JPO 2024 – Havlíčkův Brod, Perknov 41 116 35 000 Kraj Vysočina 2024
Brody v Brodě 2024 146 000 58 400 Kraj Vysočina 2024
Místní energetická koncepce města Havlíčkův Brod 574 750 403 750 Min. průmyslu a obchodu 2024
Sociální začleňování cizinců na území města Havlíčkův Brod XVI. 505 500 475 800 Min. vnitra ČR 2024
Odborné učebny Základní školy Konečná, Havlíčkův Brod 113 210 539 40 000 000 Min. pro místní rozvoj 2025
Zvýšení kybernetické bezpečnosti města Havlíčkův Brod 8 365 653,31 7 260 805,32 Min. pro místní rozvoj, Kraj Vysočina 2024
Oprava cyklotrasy Klanečná–Veselice 1 317 019 658 509 Kraj Vysočina 2024
Cyklotrasa Havlíčkův Brod – Termesivy – projektová dokumentace 477 950 400 000 Kraj Vysočina 2024
Havlíčkův Brod, Stará radnice – restaurování malířské výzdoby interiéru 592 174 285 000 Kraj Vysočina 2024
Lesní cesta Mírovka – trubní propustek 365 625 150 000 Kraj Vysočina 2024
Revitalizace separačního stání Trčkova II. 996 000 100 000 Kraj Vysočina 2024
Stará radnice Havlíčkův Brod – 4. etapa rekonstrukce 34 066 660 12 000 000 EU – Integrovaný regionální 

operační program
2024

Regenerace městské památkové zóny 2024 2 583 394Kč 1 050 000 Min. kultury 2024

Informace o jednotlivých projektech jsou zveřejněny na www.muhb.cz
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Ročenka

Leden
V lednu přišlo oznámení o nové národní kulturní 
památce ve městě
Na začátku loňského roku oznámil Národní památkový ústav, 
že brodská Stará radnice se stane národní kulturní památkou. 
Oficiálně se tímto oceněním může pyšnit od 1. července. Ovšem 
výběru předcházel dlouhý hodnotící proces. „Rok 2023 byl 
věnován tématu radnic, takže kromě té brodské se na prestižní 
seznam dostalo ještě dalších 13 podobných objektů,“ připomněl 
místostarosta Libor Honzárek. Při hodnocení hraje roli například 
autenticita, historie nebo památková podstata. „Právě Stará radnice 
je dobrým příkladem mnohovrstevnatého objektu, kde můžeme 
najít stopy celé řady historických slohů,“ doplňuje Libor Honzárek. 
Naše město má na svém území celkem 2 národní kulturní památky, 
kromě Staré radnice je jí také Štáflova chalupa. 

Únor
Odstartovaly práce na přípravě Posázavské cyklotrasy
Propojení měst kolem řeky Sázavy cyklostezkou – na tomto 
projektu začaly společně pracovat větší obce v okolí řeky Sázavy. 
Setkání proběhlo v únoru na půdě havlíčkobrodské radnice. 
Cesta má navazovat na cyklostezku v Přibyslavi a pokračovat 
za Ledeč nad Sázavou. Zde se pak má napojit na podobnou 
cyklotrasu budovanou Středočeským krajem. V průběhu loňského 
roku se podařilo dokončit opravu cyklotrasy vedoucí z Veselice 
do Klanečné. I tento úsek by měl být součástí avizované Posázavské 
cyklotrasy. 

Březen
Přípravy na představení nového „kníratého“ loga
Většina čtenářů Havlíčkobrodských listů jistě zaznamenala velkou 
změnu v jejich grafickém vzhledu, ke které došlo v červenci. Přípravy 
na celkovou proměnu vizuálního stylu, a to nejen našeho periodika, 
ale i celé komunikace města, jsme ale začali mnohem dříve. 
S vítězem soutěže na nové logo, renomovaným studiem ReDesign, 
jsme začali chystat všechny novinky už v březnu loňského roku. 
Logo symbolizující městské hradby doplněné knírem, který odkazuje 
na Karla Havlíčka Borovského, totiž muselo být postupně zavedeno 
na všech tiskovinách, razítkách, ale i propagačních předmětech 
a nebo městských automobilech. 

Duben
Svatokateřinský kostel po řadě let ukazuje přesný čas
Kostel sv. Kateřiny od dubna opět ukazuje Broďákům čas. Hodiny 
se na jednu z nejstarších památek ve městě vrátily po šesti letech. 
Dlužno však dodat, že přesný čas neukazovaly již dávno před 
snesením. Část z původních hodin se podařilo opravit: konkrétně 
rafičky, rozvodky a ručičkové stroje. Naopak číselníky byly vyrobeny 
nové. Hodiny odbíjí na historický cymbál z roku 1664, a to každou 
hodinu mezi desátou večer a sedmou hodinou ranní. Na celkových 
nákladech za opravu 227 500 korun se město Havlíčkův Brod 
podílelo 80 000 korunami. 
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Ročenka

Květen
Havlíčkovo náměstí se proměnilo v hokejový 
svatostánek
Květen loňského roku se v našem městě zapsal jako hokejový 
svátek. Národnímu týmu se totiž povedlo vybojovat po dlouhých 
14 letech zlato a odchovanec brodského hokeje, Ondřej Beránek, byl 
u toho. Na brodském náměstí se navíc velmi rychle povedlo zajistit 
velkoplošnou obrazovku, kde jsme mohli sledovat zápasy v přímém 
přenosu. Práva na veřejné vysílání hokejových zápasů přitom získalo 
pouze pět českých měst. Navíc vznikla na náměstí také fanzóna se 
soutěžemi a atrakcemi pro malé fanoušky. Havlíčkovo náměstí pak 
ožilo hokejem ještě jednou, když legendární brodský odchovanec 
Jiří Holík obdržel 20. června čestné občanství. Čerstvý mistr světa 
Ondřej Beránek pak fanouškům na náměstí přivezl ukázat pohár 
pro mistry světa. 

Červen
Stará radnice ukázala po rekonstrukci svou tvář
Měsíc před prázdninami byl v našem městě nabitý událostmi. 
Pro Broďáky jistě tou nejdůležitější a nejviditelnější bylo otevření 
Staré radnice po 11 let trvající rekonstrukci. Jedna z nejcennějších 
budov ve městě otevřela své brány 6. června. Rekonstruovaná 
budova již od té doby hostila řadu společenských událostí, přesto 
alespoň ve zkratce připomeňme, že kromě velkého sálů a menších 
salonků je zde nové info centrum, galerijní prostor a interaktivní 
expozice. Reprezentativní prostory Staré radnice záhy hostily také 
významnou událost, kdy se v ní 19. června uskutečnilo výjezdní 
zasedání vlády, a to vůbec poprvé v historii našeho města. 

Červenec
Tento způsob léta byl poněkud… novátorský!
Šlapadla, nové atrakce na koupališti, prohlídky Staré radnice a nebo 
bezplatné pronájmy sportovišť. To vše jsou novinky, které pro své 
turisty a obyvatele na léto nachystala havlíčkobrodská radnice. Asi 
nejlákavější novinkou byla nově instalovaná šlapadla na rybníku 
Hastrman. Plavidla bylo možné zapůjčit ve stánku u AZ centra 
a setkala se s velkým ohlasem. Za celou sezonu byla vypůjčena více 
než tisíckrát. Podobně velkým lákadlem je také městské koupaliště, 
kde přibylo hřiště na pétanque a hry pro nejmenší včetně nového 
pískoviště. Jeho návštěvnost snad i díky tomu vzrostla meziročně 
o 10 000 návštěvníků na 37 000. V rámci podpory letních 
olympijských her a aktivního trávení volného času přišlo město se 
zajímavou novinkou a rozhodlo se poskytnout od 26. července do 
11. srpna bezplatné pronájmy sportovišť v areálu letního koupaliště.

Srpen
Koudelova kašna se po letech dočkala pravidelné 
údržby
Otřesy způsobené dopravou, minerály ve vodě a nebo pohyb turistů 
– to vše má vliv na technický stav jedné z dominant Havlíčkova 
náměstí, Koudelovy kašny. Stavba z 18. století proto procházela 
od června do srpna pravidelnou rekonstrukcí. Restaurátoři 
jednak odstranili minerály usazené na soše Tritona, zaplnili ale 
také nepevné spáry a zatmelili praskliny. Servisem prošly také 
technologie skryté pod povrchem. 



 Havlíčkobrodské listy

10 leden 2025

 Havlíčkobrodské listy

 leden 2025

Ročenka

Září
Deštivý začátek září přinesl do města povodňovou vlnu
Polovina září přinesla do řady měst v Česku povodňovou vlnu. 
Hrozba významného vzedmutí hladiny se vznášela i nad naším 
městem. Předpovědi totiž hlásily silný déšť zejména v oblasti 
Žďárských vrchů. Nejhorší scénáře se naštěstí nepotvrdily, a i když 
Sázava dosáhla třetího povodňového stupně, voda se nakonec 
naštěstí zastavila pod úrovní kostela sv. Kateřiny. Ke kulminaci 
hladiny došlo v noci z neděle 15. na pondělí 16. září. Situaci však 
zkomplikoval silný vítr, kvůli kterému se na podmáčené půdě 
vyvracely stromy. V rámci likvidace škod tak museli pracovníci 
Technických služeb města zasahovat i v parku Budoucnost. 

Říjen
Završení řady investičních akcí
Měsíc říjen byl ve znamení završení řady investičních akcí 
našeho města. Nejvýznamnější a také nejnákladnější z nich byla 
rekonstrukce ledové plochy zimního stadionu, která dosáhla 40 
milionů korun. Projekt podpořil více než 18 miliony korun Kraj 
Vysočina z programu Sportovní infrastruktura 2024. Zimní stadion 
byl zprovozněn v půli října a první zápas havlíčkobrodského 
hokejového klubu BK se zde odehrál 26. října. Derby se Ždírcem nad 
Doubravou zahájil vhozem starosta Zbyněk Stejskal. Nový stadion 
splňuje parametry NHL a je mírně užší – má plochu 60x26 metrů. 
Opravené byly také mantinely, střídačky a místa pro časoměřiče.  

Listopad
Havlíčkobrodský hospic Mezi stromy přijal první 
pacienty
Na začátku listopadu začal naplno fungovat jediný kamenný hospic 
v Kraji Vysočina. První pacienti prošli jeho branami 4. listopadu. 
Jedná se nejen o jediné, ale také jedinečné zařízení, které poskytuje 
péči vážně nebo nevyléčitelně nemocným. V hospici je 18 lůžek 
a kromě pokojů nabízí pacientům širší zázemí včetně vlastní 
zahrady nebo společenské místnosti. Personál pečující o pacienty 
je multidisciplinární a zahrnuje krom lékařů a sester i fyzioterapeuty, 
psychology a duchovního. Odborníci jsou připraveni poskytnout 
pomoc jak pacientovi, tak případně i jeho rodině. Projekt, jehož 
příprava trvala řadu let, podpořilo také naše město darováním 
pozemku. 

Prosinec
Na začátku prosince se otevřela ulice Dobrovského
Po necelém tři čtvrtě roce se první prosincový víkend otevřela jedna 
z dopravních tepen ve městě, ulice Dobrovského. Během jedné 
z největších investičních akcí města v uplynulém roce byl opravený 
jak dlážděný povrch, který byl v mnoha místech propadlý, tak 
chodníky, veřejné osvětlení, inženýrské sítě a jako pomyslná třešinka 
na dortu bude revitalizovaná také okolní zeleň. Během rekonstrukce 
prošla opravou také ulice Barbory Kobzinové a malá část ulice 
P. F. Ledvinky. Náklady na rekonstrukci ulice Dobrovského dosáhly 
bezmála 70 milionů korun.
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 Slovo zastupitelů

Prosincové zastupitelstvo schválilo několik 
podstatných bodů – rozpočet na nadcházející 
rok, jehož výdajová část se historicky poprvé 
přehoupla přes hranici jedné miliardy 
korun. Měly by být vidět v opravách ulic, 
rekonstrukcích školních budov, hřišť či 
sportovišť. A v kultuře, samozřejmě. Byly 
schváleny dotace na provoz sportovních 
klubů, kulturních a zájmových spolků, 
z nichž mnohé by bez podpory nás všech 
vykazovaly mnohem méně aktivity. Byl 
nově nastaven dotační vztah mezi městem 
a Městským divadlem a kinem Ostrov, které 

po loni dokončené rekonstrukci převzalo 
do správy městský dům č. 1 – budovu Staré 
radnice a s ní i provoz turistického infocentra, 
rozšířeného o výstavní prostor a historickou 
expozici, a organizaci venkovních akcí na 
náměstí. Byl schválen převod kostela svaté 
Kateřiny od Římskokatolické církve na město. 
Jde o rozhodnutí, které bylo v zastupitelstvu 
dlouhodobě hodně diskutováno.  

Městské divadlo a kino Ostrov provozuje 
divadelní a promítací sál na dohled od kostela 
sv. Kateřiny, takříkajíc „přes brod“; od června 
2019 máme v pronájmu klášterní kostel sv. 
Rodiny, který je v majetku státu. V rámci 
zastřešení kulturních a společenských akcí 
je možné naši činnost rozšířit i o budoucí 
správu kostela sv. Kateřiny po dokončení 
jeho oprav. Předpokládáme podobné 
využití jako v kostele sv. Rodiny, tedy akce 
vhodné do tohoto prostoru, jako jsou např. 
koncerty, výstavy, besedy, přednášky, 
prohlídky, společenské akce, bohoslužby 
či svatby, světské i církevní. Dále zapojení 
do pravidelných akcí, jako je Noc kostelů či 
Dny evropského dědictví (EHD). Část akcí 
bychom organizovali sami, případně poskytli 
prostor jiným pořadatelům. Určitě bychom 
chtěli pokračovat ve spolupráci se spolkem 
Epigram, který dlouhodobě usiluje o obnovu 
tohoto objektu a vede veřejnou sbírku, z níž 

přispívá na opravy kostela. Tyto aktivity 
podporujeme; po vzájemné domluvě chceme 
uzavřít memorandum o spolupráci, které by 
deklarovalo oboustranný zájem podílet se na 
správě a programu akcí ve sv. Kateřině.

Samostatnou kapitolou k diskusi je 
způsob obnovy objektu, což bude jistě 
součást debat v rámci pokračování 
rekonstrukce – s památkovou péčí, vedením 
města a jeho investičním odborem a námi 
jako možným provozovatelem. Máme na mysli 
způsob obnovy interiéru, zda v něm vznikne 
organizační a sociální zázemí pro pořadatele 
a účastníky akcí, zda lze uvažovat o možné 
obnově původních prostupů směrem k řece, 
zda bude možné zpřístupnit a využít podkroví, 
zda prostor umožní i moderní umělecké 
instalace, které by měly potenciál ho oživit 
a přitáhnout pozornost návštěvníků.

Když město rozhodlo o majetkovém 
převzetí, obnově a zachování tohoto 
památkově chráněného objektu, tak by neměl 
být jen zakonzervován a uzavřen. Potenciál 
k tomu, aby se v kostele a jeho okolí akce 
konaly, aby „žil“ tu je – bude to nepochybně 
něco stát, ale domnívám se, že to bylo 
správné rozhodnutí a jedna z nejstarších 
památek našeho města dostane nový kabát 
a bude dělat radost nám všem.
Tomáš Hermann, Společně pro Brod

Rostlinný olej po Vánocích opět můžete do konce ledna 
odložit společně s vánočními stromky
V předchozím roce byl obyvatelům poprvé nabídnut svoz 
odpadních rostlinných olejů společně s vánočními stromky. Protože 
se sběr osvědčil a byl využíván, zopakujeme ho i po letošních 
Vánocích. Po celý leden bude možné k popelnicovým kójím 
a separačním stáním odložit mimořádně i rostlinné oleje. 
Dodržujte prosím tato pravidla: 

odpadní oleje doma slijte do neporušené plastové nádoby •	
a řádně ji uzavřete (použijte nádobu se šroubovacím uzávěrem – 
např. PET lahev, nádobu od pracího prášku či aviváže) 
nádobu postavte na místo, kam se ve vašem okolí každoročně •	
odkládají vánoční stromky – buď k popelnicovým kójím nebo do 
stání separačních kontejnerů 
tento sběr bude fungovat pouze v lednu, během roku odpad •	
odnášejte do určených nádob rozmístěných po městě nebo 
odevzdejte ve sběrných dvorech 
odpadní olej nevylévejte do dřezu ani do záchodu, protože •	
dochází k zanášení kanalizace.

Informujeme

Havlíčkobrodské listy na webu
Chcete si přečíst Havlíčkobrodské listy na webu dříve, než je 
dostanete do schránky? Potřebujete vyhledat informace ze 
starších vydání? Stáhněte si náš měsíčník na www.muhb.cz 
pod odkazem Vedení města – Havlíčkobrodské listy.
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Tomáš Weber, nadějný herec původem 
z Havlíčkova Brodu, má za sebou hodně 
intenzivní rok. Role studentského 
vůdce ve filmu Vlny a hlavně role Jiříka 
v chystané pohádce Zlatovláska ho 
katapultovaly mezi sledované začínající 
herce. Přitom, jak říká, ještě před rokem 
uvažoval, že se stane věčným studentem. 
V aktuálním rozhovoru jsme si přitom 
povídali o tom, že se možná vlastně stane 
věčným princem. 

Vy jste poměrně kosmopolitní člověk. 
Cítíte se v Havlíčkově Brodě ještě doma, 
vracíte se sem rád? 
Já jsem se tady poměrně dlouho doma 
moc necítil a měl jsem pocit, že si svoje 
doma musím vytvořit jinde, že musím 
vylétnout. Ale poslední dobou se to 
zajímavě obrací a já tady zase začínám 
doma být. Je to víc pocit, než konkrétní 
místo, je to pro mě mámina zahrada, vůně 
domu, kde jsem vyrůstal. 

Dá se to třeba vyjádřit i tak, že tu máte 
kořeny? Jsou pro Vás s Havlíčkovým 
Brodem spojené okamžiky, události, které 
jsou pro Vás stále formující?
Chodil jsem tady na základku, do skauta 
a na basket. Třeba skaut pro mě byl docela 
formující. Basket jsem miloval. V páté 
třídě jsem odešel na gymnázium, z něj na 
rok do Francie a už jsem se sem nevrátil. 
Přestoupil jsem do Prahy na Gymnázium 
Jana Nerudy. Chtěl jsem se dál věnovat 
francouzštině.

Čím Vás prostředí Francie tolik přitáhlo?
Původně mě nelákala ani tolik Francie 
jako možnost vycestovat. Dokonce jsem 
ze začátku zvažoval i odjezd na americký 
středozápad, až mi učitelka francouzštiny 
nabídla možnost jet právě sem. Takže víc 
než cíl to byla shoda náhod. 

Vidíte a právě tahle náhoda byla 
vlastně možná formující. Dobrá znalost 
francouzštiny Vám údajně pomohla 
k získání role ve velkofilmu Na západní 
frontě klid…
Ano, to jsou takové malé věci, které člověk 
v konkrétním okamžiku vůbec nedohlédne. 
Já jsem si jako kluk nikdy nemyslel, že 
půjdu do Prahy a budu dělat herectví ve 
francouzštině. Byť se mi to někdy zdá 
překvapující, když se ohlédnu, myslím, že 
celý můj život k tomu vlastně směřoval. 
Člověk ale musí být otevřený a nastavený 
přijímat běh okolností. 

Přestože jste na začátku herecké kariéry, 
prošel jste už hodně rozdílné role, od filmu 
na Západní frontě klid, přes role divadelní 
až po novou pohádku Zlatovláska, na 
kterou se mohou těšit v předpremiéře 
i Broďáci, která role nebo poloha je Vám 
nejpříjemnější?
Pro mě to ani není tolik o roli nebo žánru, 
jako spíš o možnosti v klidu objevovat. Jsem 
otevřený všem žánrům, pokud v tom vidím 
nějakou přidanou hodnotu, kdy mohu do 
role vložit vlastní zprávu, poselství. Je mi 
příjemně tam, kde to neznám a kde můžu 
poznávat. Když se vrátíme ke Zlatovlásce, 

tak roli Jiříka jsem neznal. Stejně tak 
v aktuální roli ve filmu High School Heist, 
kde hraju 18letého sígra na střední škole, mi 
bylo zvláštně příjemně. 

Vidíte a běžný divák by si možná řekl, že 
pohádka je žánr určený dětskému publiku, 
takže co Vám role Jiříka přinesla, v čem 
byla neznámá? 
Ještě na JAMU jsme zkoušeli Dostojevského 
Idiota, kde jsem měl hrát knížete Myškina, 
což je zchudlý šlechtic, který se léčil na 
psychiatrii a vrací se zpátky do Ruska. Tam 
je konfrontován s tehdejší společností. 
Jako přímý a rovný člověk s velkou vnitřní 
silou odpovídá na vnější faleš s lidskostí až 
něžností. Premiéru jsme nakonec neodehráli 
a ve mně zůstal vnitřní tvůrčí přetlak. Když 
jsem si přečetl Zlatovlásku, věděl jsem, že 
je to právě ta role, která se s tím potkává, 
protože stejně tak Jiřík je empatický, čestný 
a až abnormálně rovný. 

Nemáte strach, že budete navždy 
princem? 
Já už jsem v jednom rozhovoru říkal, že 
by bylo super, kdyby mě diváci na pár 
let vnímali jako prince, protože to by 
znamenalo, že jsme to natočili fakt hezky 
a že se to lidem líbí. 

Když jsem viděla fotky, připomínaly mi 
trochu až žánr fantasy…
Děj není specifikován časem, i když Jiříkův 
svět je takový temnější a připomíná trochu 
středověk, zatímco ten Zlatovlásky je 
světlý, plný slunce, tepla, tance. V příběhu 
obsáhneme krajiny od vrcholků hor až po 
pobřeží moře.

Když tak mluvíme o samotném natáčení, 
jaká je Vaše příprava na roli? Dočetla jsem 
se, že se hodně věnujete psychologickým 
aspektům herectví…
Nakonec v tomto směru jsem právě 
vzdělaný. Na JAMU jsem byl v ateliéru 
Oxany Smilkové, která má polsko-ukrajinský 

Bylo by fajn být pár let princem
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původ a studovala za bolševika režii 
v Moskvě. Byla to vůbec jediná ženská 
režisérka v ročníku. Ke studiu režie tady 
ženy vůbec nepouštěli, takže veškerý 
svůj um si musela tvrdě vydřít. Ona je 
tím člověkem, který mě všechno naučil. 
Skrz hlubokou ruskou duši, ve které je 
permanentní bol a utrpení, nás vedla 
k empatii a porozumění. Já si při přípravě 
vybírám z více přístupů. Buď se můžu 
přes nějaká vlastní traumata stát de facto 
tím, koho ztvárňuji a je to upřímně trochu 
trýznitelský přístup. Nebo se můžu oddávat 
imaginaci. Text si přečtu opakovaně za 
sebou a představuji si, kdo je ten člověk, jak 
se pohybuje a chová. Já osobně si myslím, 
že my lidé v naší duši máme všechny role 
obsažené a vlivem prostředí se sepne 
vždy některá z nich. To je vlastně pro mě 
i podstata herectví. 

Takhle se zdá, že jste se pro herectví 
narodil, ale Vy jste koketoval i s jinými 
obory…
Já jsem šel na gymnázium podobně jako 
řada ostatních, protože jsem nevěděl, co 
chci dělat. Jsem z medicínského prostředí, 
takže jsem koketoval s medicínou, ale 
lákala mě i psychologie nebo politologie. 

O prázdninách před maturitou jsem byl 
hodně sám a oddal jsem se fantazírování, 
co bych reálně chtěl dělat. Do té doby jsem 
byl přesvědčený, že budu dělat medicínu, 
měl jsem vybrané i odpovídající volitelné 
předměty. Během prázdnin jsem si ale 
uvědomil, že to není moje cesta. Myšlenky 
na herectví jsem přitom do té doby ani 
nebral vážně. Sice jsem chodil krátce do 
dramatického kroužku, ale odešel jsem ne 
úplně v dobrém a dokonce jsem na herectví 
trochu zanevřel. Před maturitou jsem si ale 
uvědomil, že kdybych to aspoň nezkusil, 
byla by to věc, které bych extrémně litoval. 

A podařily se přijímací zkoušky napoprvé?
Vůbec, totálně jsem pohořel. Dostal jsem 
od komise na DAMU hroznou sodu, takže 
jsem se přihlásil do divadelní skupiny 
OLDstars, kde jsme se každý týden 
připravovali na další přijímačky. 

My se pořád hodně ohlížíme, co Vás 
naopak čeká?
Už jsem zmínil roli středoškolského sígra ve 
filmu High School Heist, který se dostane 
do kin pravděpodobně před prázdninami. 
Ztvárnil jsem tam vůdce jedné z partiček 
18letých studentů, kteří si hrají na mafiány, 

ale někde uvnitř jsou zranění. Moje role 
Yvoše je o klukovi, který byl na předchozí 
škole obětí šikany, a proto se zatvrdil. Sám 
jsem na základní škole měl podobnou 
zkušenost, a tak vím, že to člověka 
neskutečně zocelí. Kromě toho hrajeme 
v Praze představení s názvem Tahle země 
je naše, které zase pojednává o klukovi, 
jenž se po 12 letech vrací do rodné vesnice 
a je konfrontován s místní realitou. A v létě 
bych měl natáčet minisérii HEC pro Českou 
televizi. Za sebou mám i nějaké cizojazyčné 
castingy, tak uvidíme. Obecně poslední rok 
hledám, kudy se dál vydám. Přitom když si 
vzpomenu, co se dělo rok zpátky…

Tak to by zrovna zajímalo i mě… 
V listopadu 2023 jsem byl na Erasmu ve 
francouzském Lyonu na herecké škole 
a absolutně jsem nevěděl, co budu dělat 
dál. Plánoval jsem si jen, že půjdu do 
Španělska a budu věčným studentem 
(smích). V půlce listopadu se mi ozvali 
z produkce Zlatovlásky, abych přijel na 
konkurz. Následně se film Vlny, kde hraju 
studentského vůdce, setkal s úspěchem. 
Takže ten poslední rok byl hodně intenzivní. 
A těším se, že ty další budou ještě 
intenzívnější.

Inzerce
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Ceny města

V pondělí 25. listopadu se uskutečnilo 
slavnostní předávání cen pro nejnadanější 
žáky základních škol v našem městě za 
školní rok 2023/2024. Během večera 
vystoupili parkouristé z Leap a pozvání 
přijala dokonce Monika Bagárová. Na 
následující dvoustraně Vám přinášíme 
medailonky největších brodských talentů.

Základní škola praktická U Trojice

1. místo – Eliška Vondráčková
Žákyně 3. ročníku v loňském školním roce 
úspěšně reprezentovala na okresních 
atletických závodech, kde se v běhu na 
800 metrů kvalifikovala do krajského 
kola. Zapojila se také do všech soutěží 
pořádaných školou. Kromě toho na škole 
navštěvuje počítačový kroužek a věnuje se 
stolnímu tenisu. 
2. místo – Lenka Bumbálková
Lenka navštěvuje 5. ročník a podobně jako 
Eliška Vondráčková zabodovala v okresním 
kole atletické soutěže, kdy zvítězila 
v atletickém čtyřboji a postoupila tak do 

krajského kola. Kromě toho se umístila na 
předním místě také v dopravní soutěži. 
3. místo – Linda Brabcová
Linda je v kolektivu dětí velmi oblíbená 
pro svoji usměvavost  a milou povahu. 
V loňském školním roce se zúčastnila 
botanické soutěže, kde získala 2. místo. 
Na školních atletických závodech získala 
v jednotlivých disciplínách 1., 2. a 3. místo. 

Základní škola V Sadech

1. místo – Dominik Hejkal
Povinnou školní docházku loni ukončil 
závěrečnou prací na téma rybářství, kterou 
obhájil s nejvyšším bodovým ohodnocením 
ze všech absolventů. Mimochodem 
v celostátní soutěži mladých rybářů Zlatá 
udice obsadil na celostátní úrovni dvakrát 
po sobě 2. místo. Ve škole Dominik vyniká 
v přírodních vědách. Účastnil se olympiád 
z biologie a fyziky, kde vybojoval v okresním 
kole 2. místo. Svůj talent prokázal ale také 
v humanitních vědách, kdy se například 
zapojil do projektu Paměť národa. 

2. místo – Adéla Dvořáková
Absolventka ZŠ V Sadech Adéla Dvořáková 
vyniká svou činorodostí, kdy se jednak 
s úspěchy účastnila řady soutěží, a také se 
podílela na organizaci řady aktivit pro své 
spolužáky. Jejím největším úspěchem byl 
postup do celostátního kola Ekonomické 
olympiády a nebo 1. místo v okresním kole 
soutěže Rozumíme penězům. 
3. místo – Lia Jechová
Během školní docházky se Lia účastnila 
řady soutěží a olympiád, například 
z českého a anglického jazyka nebo 
fyziky. Lia je v kolektivu oblíbená pro 
svou přátelskou povahu, snad i proto 
zorganizovala spolužákům výlet do Třebíče, 
který naplánovala do posledního detailu. 

Základní škola Nuselská

1. místo – Barbora Moravcová
Bára je cílevědomá dívka se smyslem pro 
fair play. Během své školní docházky se 
Bára účastnila mnoha různých soutěží 
a olympiád. Vyniká zejména v atletice, 
konkrétně ve skoku o tyči. Je vytrvalá, 
zodpovědná, překážky zdolává díky své píli, 
je také férová a empatická. Svou povahou 
a naladěním je příkladem dívky, které hravě 
může udávat vzor nejen vrstevníkům, ale 
celému okolí. 
2. místo – Kryštof Tajovský
Všestranně nadaný mladý sportovec – 
tak by se ve zkratce dal popsat Kryštof 
Tajovský. Po celou docházku na 2. stupeň 
ZŠ Nuselská dosahoval výborného 
prospěchu. Školu reprezentoval v řadě 
olympiád průřezově řadou předmětů, 
dějepisem počínaje a fyzikou konče.
3. místo – Maxmilián Melechovský
Maxmilián vyniká velkým všeobecným 
přehledem, který mu umožňuje úspěšnou 
účast na velmi různorodých soutěžích. 
Hravě se zapojí do recitační soutěže, 
stejně jako do přírodovědného klání nebo 
atletických závodů. 

Městské kino a divadlo se proměnilo na Ostrov talentů
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ZŠ Wolkerova

1. místo – Petr Sadílek
Přes všechny své úspěchy je Petr Sadílek 
velmi skromným žákem. Jeho doménou 
jsou zejména matematika a chemie, kdy 
se v celostátní soutěži Mladý chemik 
dostal dokonce až do samotného  finále. 
V krajském kole olympiády v chemii získal 
4. místo. V matematice pravidelně zářil 
v soutěžích Matematický klokan, Pythagoriáda 
a v krajském kole olympiády získal 9. místo. 
2. místo – Tomáš Koumar
Tomáš Koumar je nejen starostou své třídy, ale 
také zástupcem ve studentském parlamentu. 
Zásluhu na tom má jistě i jeho ochota 
pomoci spolužákům podělit se o své zápisky 
a zastat se kamarádů. Kromě schopnosti vést 
a stmelovat kolektiv je Tomáš také nadaným 
studentem. V šachovém klání postoupil až 
do republikového kola. Kromě atletiky, kde 
zabodoval v Poháru rozhlasu, je také úspěšnou 
oporou volejbalového týmu. 
3. místo – Ema Sedláková
Růže mezi trny – Ema totiž na rozdíl od 
ostatních oceněných výrazně vyniká svým 
výtvarným talentem. Již během docházky 
na základní školu byla její díla zhotovená pod 
vedením učitelky výtvarné výchovy vystavena 
v Galerii výtvarného umění v Havlíčkově Brodě. 
Její nadání a píle se zúročily v podobě přijetí na 
prestižní Střední školu umění a designu v Brně, 
kam se dostala z 1. místa. 

ZŠ Konečná

1. místo – Květa Vršitá  
Učitelé popsali Květu jako výjimečnou žačku, 
kterou je pro pedagogy čest poznat. Vyniká 
totiž mimořádným společenským cítěním. 
Největším příkladem za všechny je pomoc 
mongolské spolužačce Khulan, která do 
kolektivu přišla v 8. třídě bez znalosti češtiny. 
Květa ji vzala pod svá křídla a vše jí překládala 
do angličtiny. Studijní úspěchy laskavá žačka 
zaznamenala hlavně v jazykové a literární 
oblasti. 
2. místo – Sofie Wasniowská
Sofie za poslední dva roky své školní docházky 
dokázala udělat obrovský vývoj ve znalostech, 
přístupu ke studiu a vnitřní motivaci. Její píle 
a odhodlání jí vynesly v závěru jejích studií 
úspěchy v řadě olympiád. Stala se zejména 
úspěšnou řešitelkou soutěží v českém jazyce. 
Její pohádka Piráti se učí etiketě byla oceněna 
v literární části soutěže Dospělí (pro radost) 
dětem. Mimo češtiny Sofie vyniká  také 
v anglickém jazyce. 
3. místo – Adam Kryl
Jednou z Adamových předností je schopnost 
logického a kritického myšlení. Bezpochyby 
to souvisí i s jeho nadáním pro matematiku. 
Právě v tomto předmětu také pomáhal svému 
spolužákovi, což se promítlo na zlepšení jeho 
studijních výsledků. Velmi dobré výsledky 
Adam zaznamenal také v českém jazyce. 

ZŠ Štáflova

1. místo – Karla Kotrbová
Pečlivá a svědomitá, taková je Karla Kotrbová. 
Díky své píli získala v 8. třídě 3. místo 
v okresním kole olympiády z fyziky. Podařilo se 
jí také složit zkoušky z Cambridge English na 
úrovni B1. Dokladem její všestrannosti je také 
výčet mimoškolních aktivit. Vyniká v moderní 
gymnastice a věnovala se také klavíru. 
S oddílem při ZŠ Štáflova získala několikrát 
titul mistryně republiky ve scénickém tanci. 
2. místo – Eliška Harvalíková
Eliška je příkladem studentky s výbornými 
organizačními schopnostmi. Její učitelé u ní 
vyzdvihli, že pomáhá, kde je potřeba: u zápisů 

prvňáčků, dnech otevřených dveří, dnech 
pro děti z mateřinek… Její studijní úspěchy 
jsou přitom podobně pestré, pravidelně školu 
reprezentovala na řadě soutěží, jako jsou 
olympiády nebo Matematický klokan. 
3. místo – Štěpánka Brejchová
Trojlístek nadějných žaček ZŠ Štáflova 
doplňuje Štěpánka Brejchová. Její nadání 
se projevilo velmi rychle – během dvou let. 
Štěpánka totiž nastoupila na ZŠ Štáflova 
v osmé třídě. I za tak krátkou dobu se jí 
povedlo dostat mezi oceněné žáky, a to 
zejména díky reprezentaci školy v olympiádách 
z řady předmětů. 

Gymnázium Havlíčkův Brod

1. místo – František Kučera
František se v loňském školním roce úspěšně 
účastnil krajského kola soutěže Zlatý list, kde 
pomáhal koordinovat projekty na ochranu 
přírody a získal 2. místo. Opět v krajském 
kole biologické olympiády se umístil jako 
sedmý. Třetí místo si připsal v okresním kole 
olympiády z češtiny. Zajímavá je ale zejména 
jeho mimoškolní aktivita, kdy se věnuje 
karate-do v Humpolci. V loňském školním 
roce se dokonce stal mistrem České republiky 
v kategorii kadetů. 
2. místo – Hana Bártová
Seznam úspěchů Hany Bártové je tak dlouhý, 
že zabere skoro celou stránku. Téměř všechny 
ale spojují šachy, kterým se Hana dlouhodobě 
věnuje a velmi často se jí daří v soutěžích 
získat čelní pozice, a to i na celorepublikové 
úrovni. Kromě toho se věnuje také tréninku 
mladých hráčů a podle svých slov se jim snaží 
předat lásku k této hře. 
3. místo – Filip Koreček
Ve školní lavici je doménou Filipa Korečka 
zeměpis, ve kterém havlíčkobrodské 
gymnázium reprezentoval na krajském kole 
olympiády. Ve svém volném čase je pak 
nadšeným atletem, který už 8 let závodí 
v TJ Jiskra. Na duatlonu v Lípě získal ve své 
věkové kategorii 1. místo. Se svými spolužáky 
vyhrál i štafetu půlmaratonu.



 Havlíčkobrodské listy

16 leden 2025

Stalo se

Advent sice bývá označován jako čas k zastavení 
a rozjímání, v havlíčkobrodských školách 
a školkách tomu ale bylo právě naopak. Pro 
děti a mnohdy i rodiče byl nachystán snad 
nejrozmanitější program za celý školní rok. 
Samozřejmostí byly mikulášské obchůzky, 
vánoční dílničky a pečení cukroví. Kromě toho 
ale děti také třeba zpívaly v Domově pro seniory 
Reynkova nebo chystaly dárky potřebným. 

Pestrý adventní program předznamenaly už 
oslavy sv. Martina, který sice nepřijel na bílém 
koni, ale přivezl spoustu zážitků. Například děti 
z MŠ Nad Tratí se vydaly 11. 11. spolu se svými 
rodiči na akci Putování se sv. Martinem. Během 
lampionového průvodu paní učitelky dětem 
vyprávěly příběh o svatém Martinovi, na závěr si 
děti přivolaly sníh alespoň v podobě papírových 
vloček a čekala je ještě stezka s úkoly. Oslavy 
sv. Martina tradičně chystají také v mateřince 
Zahradnického I. Děti si zde také donesly 
lampiony a připravily pro sv. Martina básničku. 
Krom toho si pochutnaly na perníčcích, které si 
v rámci dílničky samy napekly. 

V prosinci se pak s akcemi doslova roztrhl 
pytel a výběr aktivit byl opravdu nepřeberný. 
Vybrali jsme pro Vás tak příklady těch 
nejzajímavějších. Dětský sbor Oříšek při ZŠ 
V Sadech měl připravenou šňůru vánočních 
koncertů. Děti například přišly 6. 12. potěšit 
klienty Domova důchodců Reynkova. Pod 
taktovkou Jana Kletečky je čekalo ještě několik 
vystoupení včetně benefičního koncertu 
v sále Staré radnice 13. 12. Výtěžek z něj putuje 
na konto dětského oddělení nemocnice 
Havlíčkův Brod na nákup pomůcek pro převoz 
nedonošených dětí. „V adventním období máme 
většinou 5-6 koncertů, i když zájem by byl 
i větší, ale není v našich silách najít víc termínů. 
Na koncerty totiž často dojíždí účinkovat 
i odchovanci, kteří jsou dnes už na vysokých 
školách, takže je těžké se sladit,“ vysvětluje 
vedoucí sboru a pedagog ZŠ V Sadech Jan 
Kletečka. Žáci zmiňované základní školy pak 
podpořili nemocné děti ještě tržbou z prodeje 
ve stánku na adventních trzích. Finanční obnos 

za prodej výrobků žáků putuje opět dětskému 
oddělení havlíčkobrodské nemocnice na nákup 
pomůcek k léčbě skoliózy u dětí.  

Osvědčenou tradicí je na většině škol 
a školek pečení cukroví a adventní dílničky. 
Právě ty se konají v mateřské škole Nádražní již 
tradičně, a to dokonce několik desítek let! Děti 
si tu mohou zahrát na cukráře a spolu s rodiči si 
připravit pravé vánoční perníčky. Kromě toho si 
domů odnáší i spoustu krásných dekorací, které 
si ve školce s rodiči vyrobily. Letošní adventní 
dílny nabídly výrobu vánočních přáníček, andělů, 
květináčů i adventních věnců. „S maminkou, 
babičkou a ségrou chodíme každý rok. Nejvíc 
mě bavilo pečení perníčků,“ pochvaloval si akci 
Kryštůfek ze třídy Slůňat, který si prý perníčky 
schová až na Vánoce. „V naší mateřské škole 
se snažíme dětem i rodičům každoročně 
přinést kousek klidu a kouzla Vánoc a zároveň 
jim nabídnout příležitost tvořit, sdílet radost 
a strávit společně s dětmi hezké chvíle,“ dodala 
zástupkyně ředitelky MŠ Nádražní Pavla 
Adamcová.

Pro děti v mateřské škole Žižkov bylo 
v adventním období připraveno celé pásmo 
aktivit. Nejdříve si na adventních dílničkách 
společně s rodiči vyrobily andílky, svícínky nebo 
dekorovaly ozdobné stromečky. V dalším týdnu 
děti čekalo zpívání pro dědečky a babičky 
v Domově seniorů. Následující dny ve školce už 
přišlo na řadu pravé vánoční těšení podpořené 
zdobením stromečků a nadílkou od Ježíška. 
Poté se už chystal tradiční Vánoční jarmark pro 
ty, kteří zavítali do mateřské školy, ale hlavně 
pro děti a rodiče. A že bylo co obdivovat. Od 
svícínků, ozdobiček, dekorací až po cukroví 
nebo další ruční výrobky všech druhů. Ta pravá 
vánoční atmosféra vyvrcholila na adventních 
trzích na náměstí, kde děti společně s dětmi 
z MŠ Příčná vystoupily s pásmem vánočních 
písniček a básniček.

Hudebně slavili advent také v ZUŠ J. V. 
Stamice. Tradiční Adventní koncert smyčcového 
oddělení se konal 6. 12. v sále Staré radnice. 
Zahrál Komorní orchestr I. Fr. Máry a soubor 
Notička, zazpívala Barbora Zadražilová 
a Anežka Štefáčková, sólového houslového 
partu se ujala Jitka Musílková. Atmosféra 
byla rodinná a potlesk byl poděkováním všem 
zúčastněným. A to nejen vystupujícím, ale 
i všem, kdo stojí v pozadí za fungováním obou 
orchestrů: pedagogům ZUŠ J. V. Stamice 
(Támar Mašlaňové, Magdaléně Piskačové, 
Kateřině Lánové, Petrovi Mašlaňovi) a rodičům 
dětí. Ve středu 4. 12. proběhl vánoční koncert 
žáků klavírní třídy Miluše Vokáčové. Součástí 
koncertu  bylo i vánoční pásmo, připravené 
nejen z klavírních skladeb a zpěvu, ale i z poezie 
a prózy, kterou rovněž předvedli malí klavíristé.

MŠ Žižkov  

MŠ Zahradnického I 

MŠ Nádražní 

Dětský sbor Oříšek v DD Reynkova 

Vánoční koncert ZUŠ J. V. Stamice 

Před Vánoci se v brodských školách zpívalo, peklo 
i vyrábělo
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 Co nás čeká

Oslavy Nového roku jsou doslova za dveřmi 
a tak si možná říkáte, že jedna vlaštovka 
jaro nedělá a takový docela malý amatérský 
ohňostroj nemůže tolik škodit. Ovšem opak 
je pravdou. Již v minulém čísle jsme popsali 
nejvýznamnější negativní dopady používání 
zábavní pyrotechniky od možnosti vážného 
poranění, po smrtelné ohrožení volně žijících 
zvířat. Stranou jsme však nechali celkové 
znečištění vzduchu ve městech a ani zde 
nejsou negativní dopady o nic menší. 

Podle odborníků na kvalitu ovzduší je 
dnes již prokázané, že zábavní pyrotechnika 
má mnohem škodlivější vliv než velké 
ohňostroje. Je to dáno tím, že je odpalovaná 
v menší výšce a exhalace z ní tedy nemají 
tolik času a prostoru pro rozptýlení. Navíc 
v součtu je při amatérských odpalech použito 
mnohem více pyrotechniky než při jednom 
profesionálním ohňostroji. Je tak zcela běžné, 
že například při sledování koncentrace 
prachových částic bývá 1. ledna v ranních 
hodinách dosahováno nejvyšších hodnot za 
celý rok. Byť se jedná o krátkodobé znečištění, 
může mít vdechování nebezpečného koktejlu 
chemických látek škodlivý vliv na zdraví. 
Limity řady nebezpečných látek jsou totiž 
překračovány velmi výrazně. Ohleduplnost je 
namístě zejména, pokud jsou v našem okolí 
starší lidé, malé děti, astmatici či kardiaci.

Brodská soukromá ZUŠ vysílá do 
světa umělecké talenty už 30 let

V letošním školním roce si připomínáme 30 
let od založení Soukromé základní umělecké 
školy Havlíčkův Brod. Prostory pro sídlo školy 
poskytla Základní škola Havlíčkův Brod, 
Nuselská, kde byl tehdejším ředitelem pan 
Rudolf Šupita. Vznik a fungování školy také od 

počátku podporovalo město Havlíčkův Brod. 
Základy uměleckého vzdělání jsou na 

naší škole vyučovány v hudebním, tanečním 
a výtvarném oboru. Škola má dlouhodobě 
stabilní a kvalifikovaný pedagogický sbor, který 
si získal renomé mezi ostatními uměleckými 
školami nejenom v Kraji Vysočina, ale také 
v celé republice, a dokonce i v zahraničí. Za 
dobu své existence škola vychovala mnoho 
vynikajících absolventů, kteří ve svém studiu 
dále pokračovali na středních i vysokých 
uměleckých školách a dnes se umění věnují jako 
profesionálové a pedagogové. Někteří z nich se 
po ukončení studia vrátili do naší školy a k naší 
radosti tak rozšířili řady učitelského sboru. 
Z velké části našich absolventů se také stali 
aktivní amatérští umělci. 

Největší odměnou je pro nás pedagogy pak 
to, když nám naši bývalí žáci přivedou ke studiu 
své děti. To, že se k nám vrací a svěřují nám do 
péče to nejcennější, co mají, je pro nás jednou 
z největších radostí. 

Ráda bych touto cestou poděkovala městu 
Havlíčkův Brod za podporu, kterou nám po celou 

dobu naší existence poskytuje, a to i přesto, že 
stejný typ školy již provozuje. 

Velké poděkování patří také ředitelce 
ZŠ Nuselská paní Andree Hubáčkové a jejímu 
pedagogickému sboru. To, že společně sdílíme 
jednu budovu, vnímáme jako přednost a pro 
naše žáky se z této skutečnosti snažíme vytěžit 
maximum. Děkuji všem bývalým i současným 
pedagogům školy za jejich práci, která je 
mnohdy nad rámec jejich pracovních povinností. 
Celému pedagogickému sboru i žákům přeji, aby 
se nám i nadále dařilo pracovat v přátelském 
klimatu a bylo nám spolu ve škole dobře.
Mgr. Lenka Přikrylová Fejtová – ředitelka školy
Foto: Archiv školy

Tříkrálová sbírka 2025 pomůže 
vážně nemocným i rodinám v nouzi
Oblastní charita Havlíčkův Brod zve 
všechny, aby se zapojili do Tříkrálové sbírky, 
která proběhne od 1. do 14. ledna 2025. 
Výtěžek sbírky podpoří domácí zdravotní 
péči a domácí hospicovou péči, umožňující 
pacientům zůstat v domácím prostředí. 
Finanční prostředky budou využity na 
nákup zdravotnického vybavení, jako jsou 
oxygenerátory, tlakoměry či přístroje na 
měření cukru a cholesterolu.

Část výtěžku bude věnována na podporu 
rodin s dětmi, které se vlivem vážné finanční 
tísně potýkají s omezenými možnostmi oproti 
svým vrstevníkům. Finanční prostředky 
pomohou zejména s nákupem školních 
pomůcek, s částečným financováním 
lyžařských kurzů, letních táborů a dalších 
aktivit, které podporují plnohodnotný 
rozvoj dětí. Podíl výtěžku bude směřován 
na pokrytí provozních nákladů Střediska 
charitní pomoci – Šatníku, včetně úhrady 
nájmů a energií, čímž podpoříme jeho další 
fungování a dostupnost materiální pomoci 
všem potřebným.

Pokud vás doma tři králové nezastihnou, 
můžete přispět i online na 
www.trikralovasbirka.cz. Díky Vaší pomoci 
můžeme přinášet změnu tam, kde je nejvíce 
potřeba. Děkujeme za Vaši podporu!
Foto: Archiv Oblastní charity HB
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V�iv n� zdr�ví
N� jednu str�nu se jedn� o ve�mi kr�tkodobé � ve�mi 
v�jimečné znečištění, n� str�ně druhé, pokud se č�ověk 
n�ch�zí ve�mi b�ízko, mohou b�t hodnot� koncent-
r�cí znečišťujících ��tek extrémní. Ve�mi v�sok� mír� 
znečištění může mít neg�tivní dop�d n� zdr�ví i při 
kr�tkodobé expozici, � to zejmén� u n�ch��n�ch osob, 
j�ko jsou osob� trpící chronick�mi d�ch�cími či k�rdio-
v�sku��rními potíži, m��é děti nebo st�rší osob�.

Ohňostroje nejsou ničím jin�m než  
kontro�ov�n�mi v�buch�, ted� sp��ov�cím 
procesem v ovzduší. Kromě z�jím�vého  
�udiovizu��ního efektu s sebou bohuže�  
přin�ší i některé neg�tivní �spekt�. Jedním  
z nich je kr�tkodobé, �vš�k potenci��ně ve�mi 
v�r�zné znečištění ovzduší.

V�iv ohňostrojů n� kv��itu ovzduší

V�běr ��tek uvo�ňov�n�ch do ovzduší  
během odp��ov�ní ohňostrojů

�   suspendov�né (pr�chové) č�stice (zejmén� menší 
fr�kce PM2,5 � PM1) – různorod� směs č�stic ve�mi 
m��é ve�ikosti, které jsou obecně hojně produkov�n� 
během sp��ov�cích procesů

�   v�br�né kov� – k dos�žení konkrétního b�revného 
efektu se použív�jí so�i různ�ch kovů. Některé z nich 
se v ovzduší běžně téměř nev�sk�tují, proto je pr�vě 
v�sk�t těchto prvků v ovzduší dobr�m indik�torem 
v�ivu odp��ov�ní p�rotechnik�.

 –  dr�s�ík (K), sír� (S) – t�to dv� prvk�, zejmén� p�k ve 
vz�jemné kombin�ci, tvoří souč�st stře�ného pr�chu 
� jsou t�k přítomn� víceméně ve všech p�rotechnic-
k�ch efektech. N�růst koncentr�ce K během odp��ů 
ohňostrojů může b�t i o něko�ik ř�dů.

 –  stroncium, b�r�um, měď, bismut, hořčík, tit�n, 
rubidium, chrom, v�pník, �ntimon, o�ovo, m�ng�n – 
prvk�, jejichž koncentr�ce mohou b�t během odp��ů 
zv�šené, protože se v p�rotechnice použív�jí

  –  oxid� dusíku – jsou produktem sp��ov�cích procesů, 
zv�šení koncentr�cí neb�v� pří�iš v�r�zné.

  –  oxid siřičit� – může dojít ke zv�šení koncentr�cí

  –  po��ch�orov�né dibenzo-p-dioxin� � dibenzofur�n� 
(PCDD/Fs), hex�ch�orbenzen (HCB)

Kde je v�iv největší?
Mír� znečištění z odp��ů p�rotechnik� b�v� největší 
v místech s nejv�šší mírou odp��ů, obzv��ště p�k v mís-
tech šp�tně odvětr�v�n�ch. T�pick� se ted� jedn� n�pří-
k��d o n�městí nebo síd�iště ve větších městech, kde je 
v�sok� koncentr�ce odp��ů � z�roveň re��tivně uz�vřen� 
prostor, kter� omezuje rozpt�� znečištění do oko�í, � to se 
zde ted� kumu�uje.

Kd� je v�iv největší?
Obecně b�v� situ�ce nejhorší těsně po novoroční pů�no-
ci ve městech. N� st�nicích imisního monitoringu b�v�jí 
nejv�šší koncentr�ce v průměru pozorov�n� mezi 1. � 2. 
hodinou r�nní 1. 1. To souvisí s f�ktem, že něj�kou dobu 
trv�, než se znečištění rozpt��í do širšího oko�í od míst� 
odp��u � projeví se t�k n� st�nicích v d�ném městě.

Ve�k� profesion��ní ohňostroj vs. drobn� 
z�b�vní p�rotechnik�
Pokud b�chom srovn��i v�iv jednoho ve�kého profesi-
on��ního ohňostroje � v�iv hrom�dného odp��u drobné 
p�rotechnik� během novoročních os��v, jednozn�čně 
v�r�znější je v�iv drobn�ch odp��ů n� Nov� rok.

Ve�ké profesion��ní ohňostroje jsou jedn�k odp��ov�n� 
ve v�šší v�šce � znečištění se ted� �épe rozpt��uje, ��e 
t�ké ce�kové odp��ené množství p�rotechnik� je v�r�z-
ně menší.

V prvních hodin�ch n� Nov� rok b�v�jí koncentr�ce ze-
jmén� pr�chov�ch č�stic (PM) ve městech ve�mi v�soké, 
není v�jimkou, že v kr�tkodobém průměru je dos�hov�no 
nejv�šších hodnot z� ce�� n�s�edující rok.

červen� b�rv�
so�i stronci� (Sr)
so�i �ithi� (Li)

or�nžov� b�rv�
so�i v�pníku (C�)

ze�en� b�rv�
so�i b�r�� (B�)

modr� b�rv�
so�i mědi (Cu)

fi��ov� b�rv�
s�oučenin� cesi� 
(Cs), rubidi� (�b) 
nebo dr�s�íku (K)

z��t� b�rv�
že�ezo (Fe)

nejobtížněji dos�žite�n� b�rv� 
v p�rotechnice, proto není t�k 
č�sto použív�n�

ž�ut� b�rv�
so�i sodíku (N�)

Odborn�m g�r�ntem je Mgr. J�ch�m Brzezin�, Ph.D., vedoucí oddě�ení kv��it� ovzduší, pobočk� Brno

M�p� koncentr�cí č�stic PM10 v Pr�ze hodinu před pů�nocí 31. 12. 2022 
(v�evo) � mezi 1. � 2. hodinou r�nní 1. 1. 2023 (vpr�vo). J�sně p�trn� je 
v�zn�mn� n�růst koncentr�cí v důs�edku odp��ů. Zdroj: ČHMÚ

Na Silvestra si koktejl chemie z pyrotechniky raději 
odpusťme
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Město známé neznámé

Počet obyvatel na přelomu 19. a 20. století rostl 
díky zlepšeným podmínkám ve zdravotnictví 
a menší úmrtnosti dětí. I Německý Brod 
pomalu překračoval svoji provinčnost 
a titěrnost a poprvé začal razantně 
přerůstat hranice svých hradeb. V 19. století 
zde vyrostla železnice a tovární komíny 
a s nimi přibyli do města první podnikatelé 
a desítky dělníků. Dělníci pak na začátku 
20. století začali tvořit velmi významnou 
složku společnosti, což značně zamávalo 
i s celkovou politickou a sociální situací v zemi. 
Z celkového počtu obyvatel Československé 
republiky představovalo dělnictvo v roce 1921 
6 417 005 lidí, tj. 47,14 % obyvatel. 

Tento nebývalý nárůst přinesl ve městech 
obrovskou krizi bydlení. Především ve velkých 
městech bydlely rodiny v nedůstojných 
podmínkách. Po první světové válce bylo 
např. 86 % všech bytů v Československu bez 
příslušenství. V roce 1930 mělo ještě stále 
22,6 % lidí k obývání pouze jednu obytnou 
místnost. Běžným zjevem bylo bydlení ve 
sklepích, bez vodovodu, o koupelně ani 
nemluvě. Československo se snažilo řešit 
situaci výstavbou, zákonem o stavebním 
ruchu a zákonem o nájemních, které však 
nedosáhly cílů, jež si levicové strany stanovily, 
a dokonce některými svými důsledky spíše 
podpořily spekulace s nemovitostmi. První 
zákon o ochraně nájemníků byl přijat v roce 
1924, paradoxně však vedl např. v Německém 
Brodě k vypovídání nájmů, jelikož ochrana 
nájemníků byla tak rozsáhlá, že se leckomu 
nevyplatilo podnájem provozovat. Nebylo 
možné libovolně nájem vypovídat a ani 
navyšovat cenu podnájmu. 

Bytová krize ve 20. letech 20. století 
začala nabývat téměř nezvladatelných 
rozměrů. A to přesto, že se jednalo o dobu, 
kdy se po několika krušných letech poválečné 
hospodářské krize ekonomika státu konečně 
stabilizovala a nastartoval se hospodářský 
růst. I V Německém Brodě začaly znovu 
fungovat továrny, které v první polovině 20. let 
zastavovaly výrobu a marně sháněly odbyt 
v zahraničí. Po jistém lavírování byla také 
konečně schválena výstavba psychiatrické 
nemocnice a ve městě tak přibývalo dělníků 
továrních i stavebních. Leč výdělky nebyly nijak 
závratné (průměrný výdělek dělníků v letech 
1923–1930 byl cca 500 korun měsíčně) a na 
vlastní bydlení si dosáhl z této vrstvy obyvatel 
jen málokdo. Stěží dohledat, kdo přišel jako 
první s myšlenkou bydlení ve vagónu, avšak 
ujala se brzy napříč republikou, na okrajích 
malých i velkých měst. Především od roku 1925 
začaly vyrůstat např. v Praze, Brně, Zábřehu, 
Rokycanech, ve Staré Boleslavi a jinde tzv. 
vagónové kolonie. Jak vidíme, jednalo se 
všude o města situovaná na významnějších 
železničních tratích a ani Německý Brod 
nezůstal v tomto směru pozadu. Obyvatelé 
města začali kupovat vyřazené vagóny 
a požádali obec, aby jim vyhradila místo, kam 
by mohli svá „provizorní“ obydlí umístit. Je 
trochu paradoxní, že vymezen pro vagóny 
byl pozemek na zcela opačném konci města 
než nádraží, a to ještě na kopci. Jednalo se 
o obecní pozemek č. kat. 998 rozkládající 
se mezi ulicí Chotěbořskou a Pražskou. 
Dodnes je zde jedna z ulic pojmenována jako 
Vagonová. Záznam o tom, jak sem byly vagóny 
z nádraží přestěhovány, se nedochoval, ale 

brzy zaplnily celý prostor a daly vzniknout 
spolu s provizorními obydlími celé čtvrti 
z neznámých důvodů pojmenované po 
romantickém hradě na zcela opačné straně 
Čech jako Kokořín. Třebas proto, že připomínaly 
nedobytnou hradbu, i když toto označení bylo 
používáno ještě před stavbou vagónů. 

V roce 1926 je zapsáno do užívání pozemku 
č. 998 několik desítek občanů – železniční 
zřízenci, dělníci a dělnice, kteří platili obci 
za pronájem pozemku, zplanýrování ulic, 
elektrickou přípojku a výkop stružek. Samotný 
vagón bylo možné pořídit dle velikosti za cenu 
od 2 do 3 tisíc korun. Obyvatelům vagónů 
bylo také dovoleno na vlastní nebezpečí si 
nalámat a dovézt z obecních lomů kámen na 
podezdívku. U vagónu si mohli zřídit dřevník, 
kolnu, záchod a někdy i malou zahrádku. Vedle 
vagónů zde vyrůstaly i jednoduché domy, 
které nesplňovaly stavební předpisy, ale byly 
obcí povoleny k dočasnému užívání, jež se 
leckde protáhlo na desítky let. Kokořín se tak 
stal nejvýznamnější čtvrtí dělníků a není divu, 
že se zde v hostinci U Klofáčů (dnes U Hnáta) 
scházela komunistická strana. 

Čtvrť ztratila zcela svůj venkovský ráz, 
i když dlouho se jednalo místo, kde to měl 
každý blízko do přírody. Pitoresknost místa 
definitivně zazdila až výstavba sídliště před 
koncem milénia. Je pozoruhodné, že není 
v archivu ani v muzeu uložena žádná fotografie 
vagónové kolonie v původní podobě. Kdo 
by tedy snad nějakou takovou doma našel, 
budeme rádi, pokud se obrátí na autorku 
tohoto článku. 

Pokud se chcete dozvědět více o vagónové 
kolonii a dalších aspektech chudoby, navštivte 
ve dnech 17. 1. až 30. 3. výstavu Chudoba, která 
se koná v galerii a v muzeu. Více na  
www.gmvhb.cz.
Autor: Alena Jindrová

Výdlažby se dočkala črvrť na Kokoříně až po 
2. světové válce

Stěhování Gusty Trousilové z Kokořína zřejmě v době hospodářské krize

Vagónová kolonie aneb Dostupné bydlení



Havlíčkobrodské listy

leden 2025 19

Sport

Havlíčkobrodští Draci na vítězné 
vlně
Mužský tým havlíčkobrodských florbalistů 
z oddílu TJ Sokol H. Brod Erupting Dragons 
zahájil na začátku září v pořadí svou 
druhou sezonu v celostátní florbalové 
soutěži v divizi. Po letech útrap se před 
minulou sezonou podařilo postoupit, kdy 
se v uplynulém ročníku spíše sehrávali 
s náročností soutěže. Nicméně od této 
sezony už neodmyslitelně patří mezi 
favority soutěže, kteří bojují na čele 
ligy o postup do play-off, kdy jeho vítěz 
nakonec může vybojovat postup do 
Národní ligy, třetí nejvyšší celostátní 
soutěže. 

Draci drží sérii osmi výher v řadě, kterou 
potvrdili také zdrcujícím vítězstvím 11:1 nad 
lídrem tabulky Hornets Brno. Na domácím 
hřišti předvedli impozantní výkon, který byl 
podtrhnut také skvělou diváckou kulisou. 
Do nového havlíčkobrodské sportovní haly 
si našlo cestu 352 fanoušků, kteří hnali 
domácí tým kupředu. Utkání se neslo 
v duchu kampaně Movember, v rámci níž 
Draci podporovali a přispívali na podporu 
nadace Muži proti rakovině. Součástí utkání 
také byl nástup hráčů společně s dětmi 
z kategorií přípravky a elévů. Přestávkový 
program vyplnili utkání právě těchto 
dvou dětských týmů. Pro fanoušky byl 
také připraven fanshop se speciální sérií 
limitovaných klubových suvenýrů s knírem.

Do Havlíčkova Brodu přijel nejlepší 
tým Evropy
Poslední měsíc tohoto kalendářního 
roku byl pro havlíčkobrodský stolní tenis 
opět výjimečný. Družstvo mužů HB 
Ostrov totiž uspělo ve skupinové fázi 
Ligy mistrů a v polském Suchodniowe 
vybojovalo postup mezi šestnáct 
nejlepších týmů Evropy. Následný los 
pak havlíčkobrodským stolním tenistům 
přihrál vítěze dvou posledních ročníků 
Ligy mistrů a bundesligového šampióna 
1.FC Saarbrücken. Osmifinálové měření 
sil s horkým favoritem nejprestižnější 
evropské klubové soutěže zahájil HB Ostrov 
v domácím prostředí v polovině prosince, 

kdy hvězdami nabitý 1.FC Saarbrücken 
hostil ve vyprodaném KD Ostrov. Odveta se 
hrála 20. prosince (obě utkání se hrála po 
uzávěrce tohoto vydání). 

Ve své polovině jsou nejvyšší domácí 
soutěže. Z extraligových celků HB Ostrov 
na tom jsou zatím lépe stolní tenistky, 
které vedou extraligovou tabulku před 
mistrovským celkem SKST Hodonín. Muži 
v závěru první poloviny soutěže dvakrát 
klopýtli a v tabulce jim patřila druhá příčka 
za vedoucím El Niňem Praha.

Brodské dorostenky přezimují na 
prvním místě
Házenkářské mladší dorostenky přezimují 
do jarní části sezóny na prvním místě 
tabulky Ligy Vysočiny. Celou podzimní částí 
sezóny prošly bez ztráty bodu, což potvrdily 
posledním domácím zápasem kdy porazily 
Astru Praha 33:21.

Zastupitelé podpořili vznik 
Tréninkového centra FC Slovan 
Havlíčkův Brod
Prosincové zastupitelstvo souhlasilo 
s vybudováním Tréninkového centra FC 
Slovan Havlíčkův Brod na pozemcích 
města. Areál by měl vyrůst za stávajícími 
házenkářskými kurty v lokalitě Na Losích. 
Zároveň zastupitelé odsouhlasili, že bude 
město zajišťovat údržbu a správu areálu 
tak, jako u stávajícího areálu Na Losích 
prostřednictvím Technických služeb. 
Tréninkové centrum rozšíří areál sportovišť 
podél řeky Sázavy a kromě hlavního 
a tréninkového hřiště nabídne i odpovídající 
zázemí. Současně bude z rozpočtu města 
vybudována místní komunikace, která 
povede z Ledečské ulice podél stávající 
zástavby rodinných a bytových domů. Na 
tento záměr probíhá v současné době 
stavební řízení.

Šermířský turnaj v Ostravě
Mladí šermíři z TJ Jiskra Havlíčkův Brod 
se o posledním listopadovém víkendu 

zúčastnili turnaje Čermákův memoriál 
v Ostravě. V kategorii mini žáků zazářil 
Lukáš Barták a po skvělém výkonu 
vybojoval celkové druhé místo. V kategorii 
mladších žákyň se Rozárka Náplavová 
probojovala do finálové osmičky, kde se jí už 
nedařilo a obsadila osmé místo. V kategorii 
mladších žáků zabojoval Max Wasserbauer, 
který pouze nestačil v semifinále na 
celkového vítěze turnaje a obsadil třetí 
místo. Ve stejné kategorii se neztratil ani 
mini žák Lukáš Barták, který bral 14. místo. 
Dvě příčky za ním se umístil další brodský 
šermíř Michal Švarc. Svoji premiéru na 
tomto turnaji si odbyl Michal Budín, který se 
umístil na 25. místě.

Jiskra má z mistrovství republiky 
pět titulů 
Na konci listopadu se ve sportovní hale 
pražského Olympu konalo mistrovství 
České republiky v zápase řecko-římskem ve 
věkových kategoriích U15 a U20. Účastnilo 
se ho 127 závodníků z 19 oddílů. 

Havlíčkobrodská Jiskra pod trenérským 
vedením Zdenka Švece, Radka Satrapy 
a Zdeňka Kocmana vybojoval pět titulů 
Mistra České republiky, pět stříbrných 
a dvě bronzové medaile. V celkovém pořadí 
oddílů se TJ Jiskra HB umístila na druhém 
místě za domácím Olympem.
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Společenská rubrika

Sňatky konané v listopadu 2024
(snoubenci, kteří dali souhlas se zveřejněním)
9. 11. Jan Janda (Chotěboř) – Jana Merunková 
(Leština u Světlé)

Do půlky ledna můžete nominovat 
osobnosti na Ceny města
Znáte výjimečnou osobnost z našeho města, 
která si zaslouží pozornost? Můžete ji nominovat 
do tradičního klání o Ceny města Havlíčkův Brod 
za rok 2024. Tradičně budou vypsané kategorie: 
Kulturní cena za dlouhodobý výrazný přínos 
v oblasti umění, zájmové umělecké činnosti 
a v dalších kulturně společenských aktivitách, 
Kulturní cena za významný přínos kulturnímu 
životu města v roce 2024 a Nejlepší mladý 
umělec do 18 let. Sportovci pak mohou zazářit 
v části věnované nejlepším sportovcům do 18 let, 
nejlepšímu sportovnímu kolektivu a nejlepšímu 
dobrovolnému cvičiteli. Nově přibydou dvě 
kategorie věnované životnímu prostředí, a to 
Cena za významný přínos v oblasti životního 
a Cena za významný přínos v oblasti životního 
prostředí ve městě Havlíčkův Brod. Pro nominaci 

je nutné vyplnit formulář dostupný na webových 
stránkách města v sekci Vedení města a odeslat 
ho do 15. 1. 2025 na havlíčkobrodskou radnici.

Řádková inzerce
NOVÁ VANA DO STARÉ, bez bourání, záruka 
5 let Tel. 608 700 515 www.renovacevany.eu.

Správné znění tajenky z čísla 12/2024: NEZÍSKÁ, KDO SE BOJÍ ZTRATIT.
Správnou odpověď jsme vylosovali ze 22 došlých odpovědí.
Výhercem je Svatopluk Hnulík.
Znění tajenky posílejte na e-mail press@muhb.cz, nebo odevzdejte do 13. 1. do boxu Havlíčkobrodské listy na podatelně MěÚ, Havlíčkovo nám. 57, 
580 01 Havlíčkův Brod. Výherce z minulého čísla vždy zveřejňujeme v Havlíčkobrodských listech. Pro vylosovaného výherce je připravena drobná 
odměna k vyzvednutí na Turistickém informačním centru ve Staré radnici v pracovních dnech 9–17 hodin. 

Termíny veřejných jednání  
výborů zastupitelstva města 
v lednu 2025
9. 1. 15.00 Výbor pro CR, média  a kulturu 
(MěÚ, Havlíčkovo nám.) 
15. 1. 15.00 Sociální výbor (MěÚ V Rámech) 
20. 1. 15.30 Finanční výbor (MěÚ V Rámech)
28. 1. 16.00 Výbor pro životní prostředí (MěÚ 
V Rámech)
Jednání ZM se bude konat 10. 2. 2024 
od 14.30 hodin v budově Nové radnice, 
Havlíčkovo nám. 57. Usnesení rady 
a zastupitelstva města naleznete v plném 
znění na www.muhb.cz, záložka Rada města 
a Zastupitelstvo města.

Inzerujte 
v Havlíčkobrodských listech

Havlíčkobrodské listy měsíčník radnice  
ZDARMA do domovní schránky  

Počet	výtisků:	11	300	•	Pokrytí:	město	Havlíčkův	
Brod	•	Provedení:	barevné,	24	stran 
Distributor: Česká distribuční, a.s. 

Číslo vychází první pracovní den měsíce.
Rozměr (šířka x výška)  Cena vč. DPH 21 % 
1 stránka (200 × 266 mm)  8 500 Kč 
1/2 stránky (200 × 131,5 mm)  4 600 Kč 
1/4 stránky (98,5 × 131,5 mm)  2 500 Kč 
1/8 stránky (98,5 × 64,25 mm)  1 300 Kč 
zvýraznění (47,75 mm × dle potřeby) 50 Kč 
řádková inzerce (znak)  2 Kč

Při dlouhodobé spolupráci poskytujeme 
automaticky množstevní slevy.

Formát inzerátů: PDF (text převedený do křivek), JPG, 
TIF	•	Tiskové rozlišení:	300	dpi	•	Barvy:	CMYK	•	Bez	
spadávek	a	ořezových	značek.	•	Přijímáme	inzeráty	

v PDF, JPG, TIF nebo řádkovou inzerci.
Příjem inzerce na následující měsíc  

do 10. v měsíci. Platba hotově při podání inzerátu 
nebo na fakturu. Objednávku i příjem inzerátu je 

možné přijmout elektronicky.
Kontakt a podrobné informace  
tel. 724 999 236, 604 885 481 

e-mail: hblisty@muhb.cz, press@muhb.cz
Za chyby v inzerci je zodpovědný inzerent.
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Služby a kontakty

Informujeme

Akce ve městě
6. 1. 14.00 Místní sněm oldskautů
Místní sněm oldskautů (Junák – český skaut, 
kmen dospělých) se koná ve Skautklubu (Horní 
ul. 3188, HB). Zveme nejen registrované členy, 
ale i příznivce skautingu, kteří by se chtěli na 
naší činnosti podílet. Ivana Fixová, 15. a 25. oddíl 
kmene dospělých HB

Důležitá telefonní čísla
Technické služby, operativní hlášení závad: 
800	183	549	•	MHD:	569	427	146	•	BUS 
terminál:	569	422	538	•	Poruchy el. proudu: 
840	840	840	•	Poruchy plynu:	1239	•	Poruchy 
voda: 569 430 211

Lékařská pohotovostní služba
Nemocnice Havlíčkův Brod – Dospělí, hlavní 
budova nemocnice 569 472 360 
Děti a dorost, hlavní budova nemocnice, 
1. nadzemní podlaží, tel. 569 472 189
Pracovní den pro děti a dospělé 17.00–20.00
SO, NE a svátek pro děti 8.00–20.00, pro 
dospělé 9.00–20.00

Zubní pohotovost
So, Ne 9.00–12.00. Aktuální informace žádejte 
na recepci Nemocnice Havl. Brod,  
tel. 569 472 111 a na www.onhb.cz
1. 1. MUDr. Andrea Teclová, Okrouhlice 186,  
tel. 569 489 174
4.–5. 1. MDDr. Aneta Myjavcová, Tyršova 579, 
Chotěboř, tel. 735 716 782
11.–12. 1. MDDr. Filip Hejtmánek, Jahodova 2240, 
HB, tel. 792 339 455
18.–19. 1. MUDr. Milena Staňková, Dobrovského 
2023, HB, tel. 569 426 108
25.–26. 1. MUDr. Kateřina Ulybinová, Husovo 
nám. 235, Ledeč n.S., tel. 569 722 318

Veterinární kliniky
MVDr. B. Vlček – denně 569 428 857, 
603	349	285	•	MVDr. J. Štursa – 569 428 868, 
pohotovost	604	569	831	•	MVDr. Z. Potocký – 
731	533	348	včetně	pohotovosti	•	VetHB Žižkov 
MVDr. Jan Šťastný – 724 704 470 (včetně 
pohotovosti)	•	MVDr. Daniela Mičkalová – 
773 617 856 (včetně pohotovosti)

Útulek pro kočky Mikeš HB, z. s.
Ledečská 2136, H. Brod, tel. 724 537 411,  
www.mikeshb.cz, mikeshb@seznam.cz. 
Prosíme, kastrujte své i toulavé kočky. S kastrací 
rádi pomůžeme. Účet sbírky na kočičky: 
2300735542/2010

Útulek pro psy Mírovka
Technické služby – Eva Rippelová
Tel. 602 262 429, email: erippelova@tshb.cz
www.pesweb.cz/cz/utulek-pro-psy-havlickuv-brod
Pozor, psí útulek má nový transparentní účet. 
Přispívat můžete na č.ú. 131-2647810257/0100

Občanská poradna
Bezplatná a diskrétní pomoc
Potřebujete pomoc v obtížné životní situaci? 
Občanská poradna je tu pro Vás!
Kontakt: 569 425 630, 777 736 048, e-mail 
poradna@charitahb.cz
Hlavní pobočka Havlíčkův Brod: Boženy 
Němcové 188, Po a St 8.00–17.00; Út a Čt 
9.00–14.00. Pobočka Světlá nad Sázavou: 
Sázavská 598 v liché týdny Út 9.00–12.00.
Pobočka Humpolec: Havlíčkovo nám. 91 v sudé 
týdny Út 9.00–12.00

Autis‑HB
Výlety pro rodiny s dětmi, osoby s autismem
spolek@autis-hb.cz, tel. 737 856 890

14. 1. 15.00–17.00 Setkání rodičů a pečujících 
Výtvarná dílna: každou středu 14.00–16.30

Během procházek Lázničkovou 
strání dejte pozor na těžbu dřeva
Lázničkova stráň a okolí rybníka Drátovec
přímo láká k novoroční procházce do
přírody, navíc zde vede i značená turistická
cesta, která je nejen mezi Broďáky velmi
oblíbená. Lesníci však varují před pohybem
jak po cestách, tak zejména ve volném
terénu. Během prosince a ledna je zde
totiž v plánu těžba pomoci motorových
pil. „Turisty bychom v případě návštěvy
uvedené lokality chtěli upozornit
na nebezpečí pádu stromů v době
probíhající těžby a důrazně je žádáme, aby
nevstupovali do ohroženého prostoru 50 m od 
vyznačeného místa těžby,“ upřesňuje
Eva Košťálová z Lesů ČR.

Úprava provozní doby na registru 
vozidel MÚ Havlíčkův Brod
Stále ve větší míře lze záležitosti s úřady 
vyřizovat on-line, bez nutnosti osobní 
přítomnosti na úřadě. Nejinak je tomu, 
i pokud se týká záležitostí s registrací vozidel. 
V digitálním Portálu občana lze nalézt odkaz na 
Portál dopravy (https://portaldopravy.cz/), kde 
již nyní je přístupná spousta informací o všem 
co zajímá řidiče. O některé požadavky lze již 
nyní požádat elektronicky a tyto možnosti se 
stále rozšiřují a rozšiřovat budou. Ale už nyní 
registrujeme výrazný zájem o podávání žádosti 
on-line.

Aby pracovníci registru kromě klasické 
práce na přepážkách, které tímto stále trvá, 
mohli vyřizovat i záležitosti, které na úřad 

přijdou v elektronické podobě, je nutné 
provést určité úpravy v provozní době registru 
vozidel. V Havlíčkově Brodě, jsme přistoupili 
k omezení v tom smyslu, že úterý a čtvrtky 
budou vyhrazeny pouze pro klienty, kteří se na 
přepážky předem objednají v klasickém a již 
několik let fungujícím objednávkovém systému 
(www.muhb.cz/odbor-dopravy). V ostatních 
dnech – pondělí, středa a pátek se provozní 
doba nemění. 

Děkujeme za  pochopení.

Provozní doba na registru vozidel MÚ HB  
od 1. 1. 2025
Pondělí	8.00–17.00	•	Úterý pouze pro objednané 
klienty	•	Středa 8.00–17.00	•	Čtvrtek pouze pro 
objednané	klienty	•	Pátek 9.00–14.00

Program kina Ostrov Havlíčkův Brod
1. 1. 15.30  Superskřítkové
1. 1. 17.30  Léto s Evženem
2. 1. 16.00  V hlavě 2
2. 1. 18.00  V dobrém i zlém
3. 1. 15.30  Sobík Niko: Cesta za polární záři
3. 1. 17.30  Ježek Sonic
3. 1. 20.00  Nosferatu
4. 1. 15.30  Bob a Bobek ve filmu: Na stopě  
 mrkvojeda
4. 1. 17.30  Mufasa: Lví král
4. 1. 20.00  Better Man
5. 1. 15.00  Čarodějka
5. 1. 18.00  V dobrém i zlém
9. 1. 18.00  Woodwalkers: Caragova proměna
10. 1. 17.30  Odvážná Vaiana
10. 1. 19.30  V dobrém i zlém
11. 1. 17.30  Mufasa: Lví král (3D)
11. 1. 20.00  Maria
12. 1. 15.00  Hokus pokus Diplodokus
12. 1. 17.00  Ježek Sonic
16. 1. 17.00  Biograf SEN: Králové Šumavy
16. 1. 19.00  V dobrém i zlém
17. 1. 17.30  Ježek Sonic
17. 1. 20.00  Já a můj terapeut
18. 1. 15.00  Bob a Bobek ve filmu: Na stopě  
 mrkvojeda
18. 1. 17.00  Odvážná Vaiana 2 (3D)
18. 1. 19.00  Nikdo mě nemá rád
19. 1. 15.00  Katak: odvážná velryba 
19. 1. 17.00  Pyšná princezna
23. 1. 17.00  Zlatovláska
23. 1. 19.15  Bob Dylan: Úplně neznámý
24. 1. 18.00  Odvážná Vaiana 2
24. 1. 20.00  Babygirl
25. 1. 17.00  Zlatovláska – PROJEKCE S HOSTY
25. 1. 20.30  V dobrém i zlém
30. 1. 19.00  Holka od vedle
31. 1. 20.00  Bob Dylan: Úplně neznámý
1. 2. 17.00  Zlatovláska
1. 2. 19.30  Babygirl
2. 2. 15.30  Paddington v džungli
2. 2. 17.30  Holka od vedle
Změna programu vyhrazena
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